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ГАСПАДАРКА

Кроч на свой родны, 
дзвінскі ўзгорак,

каб глядзець у будучую сінь

Чытайце  сайт  
Віцебскага  раёна: 

               vicebskreg.by

 УПАРАДКАВАННЕ

(працяг на стар. 2)

АДПАЧЫНАК

ПЕРАСЛЕД

Блогерка Алена Янушкоўская накіравала пракурору Віцебскай 
вобласьці скаргу на афіцыйнае папярэджаньне, якое на мінулым 
тыдні ёй вынесла раённая пракуратура. «Замест таго, каб стаць 
на абарону маіх правоў на свабоду мірных сходаў і выказваньня 
меркаваньняў пракурор Віцебскага раёну Шклярэўскі стаў 
на шлях запалохваньня», — сьцьвярджае актывістка.

БЛОГЕРКА АБСКАРДЗІЛА 
ПАПЯРЭДЖАНЬНЕ

Афіцыйнае  папярэджаньне 
райпракуратуры  блогерка  Алена 
Янушкоўская  атрымала 14 траўня. 
У гэты дзень яе прымусова даставілі 
ў пракуратуру міліцыянты – толькі 
каб уручыць паперу. Янушкоўскую 
папярэдзілі аб недапушчальнасьці 
паўторных парушэньняў патрабаваньняў 
Закону «Аб масавых мерапрыемствах», 
а таксама  «выказваньня абразьлівых 
выразаў»  на адрас чыноўнікаў і 
супрацоўнікаў МУС, якія яна нібыта 
дапусьціла ў відэароліку «Коронавирус-
режим просит подаяния у белорусов».

У скарзе на імя пракурора 
Віцебскай вобласьці  Вадзіма 
Сушчынскага  блогерка выказала 
нязгоду з афіцыйным папярэджаньнем.

Пракурор падае непраўдзівыя 
зьвесткі

Янушкоўская заўважае, што ў 
пракурорскім папярэджаньні 
адсутнічаюць канкрэтныя факты.

«У дачыненьні да якіх канкрэтна 
чыноўнікаў і супрацоўнікаў органаў 
унутраных спраў маюцца абразьлівыя 
выказваньні і якія менавіта выразы 
старшы саветнік юстыцыі палічыў 
зьневажальнымі, афіцыйнае 
папярэджаньне не раскрывае», – 
гаворыцца ў скарзе.

Апроч таго, блогерка сьцьвярджае, 
што пракурорскае папярэджаньне 
ўтрымлівае  непраўдзівыя зьвесткі  аб 
прыцягненьні яе да адміністрацыйнай 
адказнасьці ў 2020 годзе. Насамрэч 
паводле ч.1 арт. 23.34 КаАП яе прыцягвалі 
да адказнасьці ня пяць, як падаецца ў 

афіцыйнай паперы, а шэсьць разоў.
Паведамленьні Янушкоўскай зарэ-

гістраваныя КПЧ ААН
Паведамляе таксама пракурору, 

што праз свайго прадстаўніка падала, 
адпаведна, шэсьць індывідуальных 
паведамленьняў у Камітэт ААН па правах 
чалавека пра парушэньні Рэспублікай 
Беларусь яе правоў, гарантаваных 
арт. 19 і 21 Міжнароднага пакта аб 
грамадзянскіх і палітычных правах. 
Паведамленьні Янушкоўскай у КПЧ ААН 
ужо зарэгістраваныя.

«Дзе быў пракурор Віцебскага 
раёну са сваімі паплечнікамі, калі за 
рэалізацыю права на мірныя сходы і 
выказваньня думкі суды чынілі супраць 
мяне рэпрэсіі?..»  – пытаецца ў скарзе 
Янушкоўская.

«Замест таго, каб стаць на абарону 
маіх правоў, пракурор Віцебскага раёну 
Шклярэўскі стаў на шлях запалохваньня», 
– падсумоўвае стваральніца ютуб-
каналу «Настоящая Беларусь».

Алена Янушкоўская просіць  скаса-
ваць афіцыйнае папярэджаньне, 
пры гэтым – абавязаць пракурора 
Віцебскага раёну паведаміць 
заяўніцы, каго канкрэтна і якім чынам 
яна абразіла ў сваім відэароліку, а 
таксама – рэкамэндаваць пракурору 
Шклярэўскаму старанна  вывучыць 
практыку Камітэта ААН па правах 
чалавека.

Скарга была накіраваная пракурору 
Віцебскай вобласьці 15 траўня.

Зьміцер Міраш
"Віцебская вясна"

Только в населенных пунктах 
Новики, Княжица, Старое Село, 
Запрудье таких домов более 40, но 
работа с ними затруднена, так как 
собственники данного недвижимого 
имущества неизвестны или 
наследство было не оформлено. 
9 домов пустуют уже несколько 
десятков лет, более того они нигде и 
никогда не были зарегистрированы.

За примерами далеко ходить 
не надо: в д. Княжица по ул. 
Центральная вот уже более 10 лет 
ветшает деревянный дом. После 
смерти его хозяйки сюда никто не 
приезжал, в БТИ домовладение не 
зарегистрировано. В д. Новики по 
ул. Октябрьская более 15 лет ничего 
не было слышно о владельце дома. 
Нерадивого хозяина нашли, выдали 
ему предписание, сейчас ведутся 
работы по разборке дома, на его 
месте планируется построить новый.

— На сегодня в реестре ветхих 
и пустующих домов находятся 
9 домовладений, — рассказала 
исполняющий обязанности 
председателя Летчанского 
сельского Совета депутатов  Елена 
Пузыревская. — Два дома признаны 

судом выморочным наследством, 
проводятся работы по их сносу. 
Чтобы эта процедура была 
менее затратной, сельский Совет 
предлагает безвозмездно местным 
жителям древесину (остатки 
домовладения) забрать на дрова.

Елена Генриховна обращает 
внимание наследников, 
оформивших наследство, на то, 
чтобы они своевременно занимались 
благоустройством территории и 
содержали свои домовладения в 
надлежащем порядке добровольно, 
не ожидая решения суда. Тем 
гражданам, которые не желают 
вступать в права наследования, 
следует своевременно обращаться 
в сельский Совет с заявлением 
об отказе от прав на него. Если 
жилье заброшено и представляет 
пожарную и экологическую 
опасность, не говоря уже об 
его эстетичности, то владельца 
такого домовладения необходимо 
побудить навести порядок или же 
обеспечить снос в соответствии с 
законодательством.

— Наш сельсовет — это общий дом 
для каждого жителя. А его будущее 
— всецело в руках деятельных, 
рачительных, ответственных 
хозяев, всех неравнодушных людей. 
Только общими усилиями можно 
эффективно решать вопросы 
благоустройства и наведения 
порядка на земле, — уверена глава 
органа власти первичного уровня.

Алена ДАНИЛОВА
"Жыццё Прыдвіння"

В реестре ветхих и пустующих домов Летчанского сельского 
Совета Витебского района находятся 9 домовладений. Одним 
из направлений работы по благоустройству населенных 
пунктов является снос ветхих и пустующих домов. В Летчанском 
сельсовете таковые есть в 21 деревне. На сегодня ведется 
работа по 13 постройкам.

ЧТО ДЕЛАТЬ С ДОМАМИ?

Адзіным месцам для купання, 
якое абрана ўладамі Віцебскага 
раёна падчас летніх адпачынкаў, 
апынулася берагавая лінія возера 
Сосна каля ажыўленай дарогі 
Віцебск-Гарадок, дзе ўпарадкаваны 
пляж.

Падыходы да вады возера Сосна 
не вельмі дазваляюць зрабіць 
адпачынак добрым, за выняткам 
берагавой лініі возера ля ажыўленай 
трасы Віцебск-Гарадок, дзе добра 
адчуваюцца выкіды з аўтамабіляў, 
што едуць па дарозе. Праўда, побач 
знаходзяцца дзіцячая пляцоўка 
і зона харчавання бройлернай 
птушкафабрыкі “Ганна”. 

Напэўна, Віцебскі 
райвыканкам вырашыў не 

надта сабе абцяжарваць, не 
добраўпарадкаваць шматлікія 
месцы масавага адпачынку 
віцяблянаў і жыхароў раёну, а 
папросту забараніць купацца ў 
вадаёмах.

Цытата: “Купание на акватории 
пруда Светлый, пруда Лучиновка, 
пруда Запрудье, участке реки 
Западная Двина вблизи Витебской 
гидроэлектростанции, на 
противопожарных водоемах, 
водоемах-копанях, карьерах, 
технических и мелиоративных 
каналах, местах нахождения плотин, 
дамб, мостов, шлюзов и других 
гидротехнических сооружений, 
затонов, расположенных на 

Чаму ўлады Віцебскага раёна супраць месцаў адпачынку, якія 
знаходзяцца на падначаленай тэрыторыі?

ПЛАВАЦЬ НЕ ДАЗВАЛЯЕМ!
По данным оперативной информации управления по сельскому 
хозяйству и продовольствию райисполкома, на утро 15 мая 
сельхозпредприятиям осталось засеять кукурузой чуть более 
10% площадей. Закладка стратегической культуры ведется 
повсеместно. В нынешнем году она займет 8000 га.

Самые большие площади 
под королеву полей отведены 
в  УП  «Рудаково»  — 2555  га, чуть 
меньше  — в  ОАО «Витебская 
бройлерная птицефабрика» и  СУП 
«Липовцы», там кормовая культура 
разместится на  1955  га и  1600  га 
соответственно. Сев кукурузы 
на зерно в районе завершен на 100 %, 
посеяно 1800 гектаров.

Специализированные хозяйства 
ведут посадку картофеля и  сев 
овощей. Так, картофелеводы района 
справились с  задачей на  76%. Один 
из лидеров — ПК «Ольговское». Здесь 
из 116 га главная наша национальная 
культура высажена на  85-ти.  Ведутся 

ЗАВЕРШАЕТСЯ ПОСЕВНАЯ

работы на  картофельных плантациях 
в  УП  «Рудаково». В  этом сезоне здесь 
под второй хлеб отведено 50 га пашни.

Практически справились 
овощеводческие организации с севом 
витаминной продукции в  открытом 
грунте. Так, в  УП  «Рудаково» 
100% отсеяны свекла и  морковь, 
очередь за  капустой. Буквально 
1  гектар осталось посеять моркови 
труженикам ПК  «Ольговское», 
белокочанной здесь занято уже более 
70 % запланированных площадей.

Всего под витаминной продукцией 
в районе будет занято 152 гектара.

Ольга МАКСИМОВА
«Жыццё Прыдзвіння»
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Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты “Дзвінскі 
Ўзгорак“ паведаміце рэ-
дакцыі аб гэтым. Калі не 
жадаеце атрымліваць га-
зету, то патэдефануйце.

Калі парушаны вашы 
правы спажыўца, працаўні-
ка, то даем эфектыўныя 
парады па абароне права і 
пошуку бясплатных юрыс-
таў. Звяртайцеся на адрас 
газеты “Дзвінскі Ўзгорак“.

Наша газета стала 
размяшчацца на партале 

http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 

могуць яе спампаваць 
яшчэ да з’яўлення газеты 

на паперы.

ЭКАНОМІКА

(пачатак на стар. 1)

ДАПАМОГА

ПЕРАДАВІКІ

ЗДАРЭННЕ

19 мая непадалёк ад 
Яновічаў 54-гадовы кіроўца 
«Газэлі» пры абгоне 
здзейсніў наезд на матацыкл. 
Сутыкненне адбылося, калі 
54-гадовы матацыкліст на 
«Дняпры» паварочваў налева 

на скрыжаванні.
У выніку ДТЗ кіроўца 

матацыкла атрымаў траўмы і 
яго прыйшлося шпіталізаваць 
у Віцебскую абласную 
клиничскую бальніцу, пра гэта 
паведамілі ў абласной ДАІ.

Матацыкліст пацярпеў у выніку сутыкнення з 
мікрааўтобусам ў Віцебскім раёне.

ДТЗ КАЛЯ 
ЯНАВІЧАЎ

территории Витебского 
района запрещено.”

Вось так адным рашэннем 
невялічкая вёска Должа 
Мазалаўскага сельскага 
савета Віцебскага раёна 
пастаўлена ў выключнае 
становішча па прыёму 
аматараў купання, 
няйначай нейкая Ніцца ці 
Маёрка.

У мінулым 2019 годзе такі 
дазвол мела яшчэ возера 
Тадулінскае Вымна, побач 
з аграгарадком Вымна. 
Напэўна, нешта такое 
здарылася, што не дазволіла 
і ў гэтым годзе з гонарам 

несці званне “Дазволенае 
Віцебскім равыканкамам 
месца для купання” гэтаму 
возеру. Ніякай дадатковай 
інфармацыі да рашэння 
Віцебскага райвыканкама 
прыкладзена не было, 
грошай на прывядзенне 
ў парадак іншых месцаў 
адпачынку не запланавана, 
а наадварот, чакаюцца 
прыбыткі ў раённы бюджэт, 
калі вялізнай ракою 
пацякуць грошыкі ад 
штрафаў тых грамадзянаў, 
што парушылі забарону 
на купанне і былі 
аштрафаваныя доблеснымі 
ахоўнікамі закону і парадку. 

Так можна і эканомікай 
(прамысловасцю і сельскай 
гаспадаркай) не займацца, 
а толькі добра жыць ад 
штрафаў за незаконнае 
купанне.

На наступны год трэба 
чакаць поўнай забароны 
на купанне ў ва ўсіх 
вадаёмах Віцебскага раёна 
і павелічэння штрафаў за 
купанне ў недазволеных 
месцах. Вядома, гэта 
сакразм, вось толькі не дае 
спакою думка: “А дзе тыя 
слугі народа (нас з вамі), 
якія павінны клапаціца аб 
самім народзе?”

А.Адамаў

АДПАЧЫНАК

Предприятие пожертво-
вало беларусским медикам 
505 коробок сладкой 
продукции. «Станция 
скорой медицинской 
помощи; 2 отделения КВД 
(М.Горького, Суражская), 
п е р е п р о ф и л и р о в а н н ы е 
под ковидные пневмонии; 
Богушевский дом-интернат 
сегодня поняли, что забота 
может быть сладкой, 
вкусной и очень щедрой. 

Приятного аппетита, наши 
медики!» — рассказала 
одна из координаторов 
доставки помощи 
витебским медика  Ирина 
Третьякова.

Волонтёры с гордостью 
делятся адресами 
дарителей. «Мы теперь 
знаем где покупать 
стройматериалы, какой 
доставкой пользоваться 
и где заказывать суши 

и пиццу. Витьба входит 
в этот список. Спасибо 
большое за помощь!» – с 
благодарностью поведал 
в социальных  сетях  о 
таком известии  Игорь 
Стрижак  своим 
товарищам в минском 
координационном штабе.

Всю информацию о том, 
как помочь и попросить 
помощи ищи здесь   https://
bit.ly/2zK0nuj

Волонтёры работают 
дальше!

#BYCOVID19
А.Адамов

35.000 пачек вафель и пирожных получил для 
передачи медикам витебский хаб #BYCOVID19 
от ОАО «Витьба».

УГОЩЕНИЯ МЕДИКАМ

По словам председателя 
облисполкома, валовая 
продукция сельского хозяйства 
составила 103,2%, строительно-
монтажные работы — 126%, 
розничная торговля — 102%, 
затраты сократились на 1,7%. 
Экспорт товаров составил 
106%, прямые иностранные 
инвестиции удвоились.

«Инвестиции составили 103 
процента в прошлом году и 117 
процентов — в этом году. Это 
основной источник развития 
производства. В целом 
рост неплохой. Основную 
долю инвестиций в регионе 
занимают коммунальные 
и вневедомственные 
предприятия», — сказал 
Шерстнев.

Все эти показатели создают 
положительную финансовую 
ситуацию, рентабельность в 
этом году почти удвоилась.

Спикер парламента Владимир 
Андрейченко  — он депутат 
от Докшицкого округа — 
напомнил, что указ о развитии 
агропромышленного комп-
лекса Витебской области был 
подписан в феврале. «Раньше 
были трудные времена, когда 
мы практически начинали 
работать с нуля. Затем была 
разработана Программа 
возрождения и развития 
села, затем мы создали 
хорошие агрогородки, 
внедрили социальные 
стандарты в сельском 
хозяйстве. Практически 
во всех районах были 
организованы оперативные 
и реанимационные подраз-
деления, что, вероятно, нам 
очень помогло даже сейчас», — 
сказал спикер нижней палаты.

Напомним, до подписания 
указа, в конце января 
нынешнего года Лукашенко 
провел  совещание  по 
вопросам АПК Витебской 
области.  Проблемы  агроп
ромышленного комплекса 
региона он обсуждал также 
в ноябре 2019-го. Тогда 
ему предложили создать 
в регионе суперкрупный 
холдинг, который бы занял две 
трети территории области, 
но Лукашенко  со скепсисом 
отнесся к этой идее. Он отметил 

низкую инвестиционную 
активность, падение 
экспортного потенциала и, 
как результат, ухудшение 
финансового состояния 
предприятий в Витебской 
области.

В Витебской области, 
напомним, зарплаты были 
и небольшие, и платят их в 
некоторых организациях  по 
частям и с задержками.

— Как информирует 
Белстат, 37% работников села 
(Витебской области. — Прим.) 
получают зарплату ниже 500 
рублей, а 40 организаций даже 
не могут обеспечивать ее 
регулярную и самостоятельную 
выплату. Притом у меня 
складывается мнение, что 
когда мы говорим 500 рублей, 
это у некоторых хозяйств 
начисленная зарплата, а 
выдаете вы ее по частям — по 
100−150 рублей. И считается, 
что у вас средняя зарплата 500 
рублей. Кого вы обманываете? 
– сказал тогда в ноябре А. 
Лукашенко

К концу января 2020-го 
агропромышленный комплекс 
Витебской области накопил 
долгов на 3 млрд рублей — 
Лукашенко тогда потребовал 
их  вернуть. Сколько вернули 
долгов не сообщается.

По информации tut.by

Председатель Витебского облисполкома Николай 
Шерстнев 15 мая доложил руководителю страны 
Лукашенко, что динамика развития Витебской 
области за последние три месяца была 
положительной. Об этом по результатам рабочей 
поездки президента в Витебский район сообщает 
«Звязда».

«ПОЛОЖИТЕЛЬНАЯ 
ФИНАНСОВАЯ 
СИТУАЦИЯ»?

По итогам 2019 года 
отмечены 20 человек, 
среди них представители 
разных сфер деятельности: 
реального сектора 
экономики, бытового 
обслуживания и ЖКХ, 
социальной защиты, 
правоохранительной сис-
темы, образования, культуры, 
здравоохранения, спорта и 
других отраслей.

Кандидаты были выдвинуты 
трудовыми коллективами, 
все они удостоились чести 
попасть на доску Почета в 
награду за свой многолетний 
добросовестный труд, 
высокий профессионализм, 
преданность своей 
профессии.

В число лучших тружеников 
вошли работники сельско-
хозяйственных предприятий, 
в чьих руках находится продо-
вольственная безопасность 
района. Это неоднократный 
герой наших публикаций 
тракторист-машинист ОАО 
«Возрождение» Генна-
дий Евсеев; скромная, 
трудолюбивая труженица 
ПК «Ольговское» — 
оператор машинного доения 
Елена Гаврилова. Сразу 
два представителя ОАО 
«Витебская бройлерная 
птицефабрика» по итогам 
прошлого года занесены на 
доску Почета: заместитель 

генерального директора по 
мясопереработке и качеству 
Наталья Барковская и 
заместитель генерального 
директора по строительству 
Игорь Вечеров.

Отмечены также главный 
бухгалтер ОАО «Витрайбыт» 
Ирина Губская, режиссер 
Центра культуры и 
творчества Екатерина 
Веретило, директор ЧПТУП 
«Закольцово-Люкс» Андрей 
Жуков.

За многолетний 
добросовестный труд 
награждены начальник 
отдела охраны правопорядка 
и профилактики милиции 
общественной безопасности 
ОВД райисполкома Сергей 
Субботин, начальник 
производства тепличного 
комбината УП «Рудаково» 
Раиса Крупатина, начальник 
планово-экономического 
сектора УП ЖКХ 
«Витрайкомхоз» Вячеслав 
Семенов.

В числе лучших отмечены 
председатель Задубровского 
сельского Совета депутатов 
Сергей Макуха, начальник 
отдела землеустройства 
райисполкома Юрий 
Кулешов, первый заместитель 
начальника Витебского РОЧС 
Сергей Ловейкин, директор 
Витебского кадетского 
училища Сергей Логвиненко, 

инструктор-методист ФСК 
«Урожай» Владимир Козлов.

Высокой оценки труда 
удостоены ведущий специа-
лист представительства 
Белгосстраха по Витебскому 
району Светлана Тарасенко, 
учитель математики и физики 
Должанской СШ Татьяна 
Ульянова, заведующий 
Зароновским ФАПом Ольга 
Шатрова, дорожный рабочий 
филиала ДРСУ № 144 Виктор 
Русаков.

Как рассказала директор 
Территориального центра 
социального обслуживания 
населения Витебского 
района Екатерина Лазовская, 
которая также занесена 
на доску Почета, — это не 
только высокая оценка 
профессиональных и 
общественных заслуг, но 
и реальная мотивация к 
трудовой деятельности.

Открытие доски в канун 
Праздника Труда стало 
хорошей традицией, 
отметила заместитель 
председателя райисполкома 
Жанна Черкунова: «Труд 
всегда был и остается в 
почете. Люди, чьи портреты 
занесены на нее, — это 
маяки, на которые нужно 
равняться. Они прославляют 
наш район».

В сложившихся эпиде-
миологических условиях 
торжественной церемонии 
чествования лауреатов не 
проводилось, свидетельства 
будут вручены им позднее.

Елена ЧАПЛЕВА
"Жыццё Прыдзвіння"

Традиционно на Доску Почёта Витебского района 
занесены портреты передовиков производства, 
работников отраслей народного хозяйства 
за высокие трудовые достижения и личный вклад 
в социально-экономическое развитие района.

НОВАЯ ДОСКА ПОЧЕТА 
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«ІДЭАЛЬНЫ» КАНДЫДАТ ПА-БЕЛАРУСКУ 
Віктар Марціновіч на budzma.by разважае пра 
чаканні беларусаў на сёлетніх прэзідэнцкіх 
выбарах. 

Дзіву даешся, як не 
хапае дзесяцімільённай 
краіне хаця б якой 
аналітыкі бягучага 
моманту. Куды падзеліся 
ўсе тыя, чыёй работай 
ёсць рабіць высновы, 
шырэйшыя за прадказанне 
«зарэгіструюць/не зарэ-
гіструюць»? Хіба мы будзем 
і надалей існаваць у рэжыме 
дзівацкіх версіяў у ТГ і 
абсмоктвання дураты, якую 
паказалі па тэлебачанні?

Зазначу: мяне цікавіць не 
палітыка.

Мяне цікавяць беларусы.
Мы з вамі.
І з гэтага пункту гледжання 

пра гэтыя выбары, яшчэ 
да таго як яны пачаліся, 
можна зрабіць шмат цікавых 
высноваў.

Першае, што мяне вельмі 
ўражвае, — той факт, 
што галоўным героем 
беларускай публічнай сферы 
за апошні тыдзень зрабілася 

асоба чалавека, што кіраваў 
рускім банкам, прычым 
не проста рускім банкам, 
а «Белгазпрамбанкам». 
Бабарыка ўжо зрабіўся 
самым папулярным 
сапернікам улады за ўсю 
гісторыю з 1994 года па 
колькасці запісаных да яго 
паплечнікаў (10 101), яго 
група падыходзіць блізка 
да заяўленай колькасці 
ініцыятыўнай групы 
Лукашэнкі. Людзі — у тым 
ліку людзі з Фэйсбука — 
тысячамі запісваюцца да 
яго.

І гэта тыя самыя людзі, 
якія 10 гадоў таму папракалі 
Някляева, што за «Гавары 
праўду» стаяла Масква.

Дык вось, глядзіце які 
парадокс: нацыянальны 
паэт, аўтар беларускамоўных 
вершаў, якія вызначалі 
беларускую самасць, быў 
«дрэнны», «прарасійскі» 
кандыдат, а просты кіраўнік 

«Белгазпрамбанка» — 
файны, ідэальны.

Чым гэта можа 
тлумачыцца?

Тым, што «Белгазпрамбанк» 
вяртаў страчаныя 
культурніцкія каштоўнасці?

Тым, што Бабарыка 
«легалізаваў» у Беларусі 
Шагала (за гэта ад мяне яму 
асабісты рэспект)?

Ці тым, што маштабы 
крызісу ў краіне цяпер 
такія, што пратэстныя 
настроі пераважаюць над 
меркаваннямі геапалітыкі 
і небяспекай страты 
суверэнітэту?

Далей: відавочна, што 
пры ўсім гэтым і Бабарыка, 
і Цапкала — не самыя 
зацятыя крытыкі рэжыму. 
Іхныя словы абцякальныя, 
часам у сваіх інтэрв’ю яны 
нагадваюць кіраўнікоў 
выканкамаў, якія дазволілі 
сабе крышачку перагнуць 
палку ў адказе на даведзеныя 
цэнтрам паказчыкі надояў. 
І вось гэты падыход канае. 
А радыкальны падыход 
Статкевіча — не.

Што тут спрацоўвае? 
Выхаваная беларуская 
баязлівасць звязвацца з 
людзьмі, якія — відавочна 
— пасля выбараў зробяцца 
ахвярамі зваротнай хвалі 
(быццам той хваляй не накрые 
абсалютна ўсіх кандыдатаў, як 
было ў 2010-м)?

Ці, можа, ва ўяўленні 
большасці кандыдат кшталту 
Зяленскага ці Навальнага — 
малады, борзды, які «тыкае» 
саперніку, — недастаткова 
сур’ёзны? Недастаткова 

рэспектабельны? Недастат-
кова ўлада?

І, такім чынам, хто б і на якіх 
выбарах у Беларусі ні кідаў 
выклік наяўнаму парадку 
— ён мусіць карыстацца 
куртуазнай мовай палаца, 
а не мегафоннай мовай 
плошчы?

Далей: выглядае, што 
«былы функцыянер» 
кшталту Чыгіра, Домаша, 
Саннікава, Казуліна ці 
тым больш «актыўны 
апазіцыянер» кшталту 
Лябедзькі, Статкевіча ці 
таго ж Саннікава ў 2010-
м — у вачах патэнцыйных 
выбаршчыкаў менш цікавы 
варыянт, чым банкір ці (як 
у выпадку з Цапкалам і ПВТ) 
чалавек, здольны зарабляць 
грошы.

У гэтым сэнсе беларусы, 
дарэчы, блізкія літоўцам, чый 
дзейны прэзідэнт Гітанас 
Наўседа быў галоўным 
эканамістам SEB-банка, а 
папярэдні прэзідэнт, Даля 
Грыбаўскайтэ, да прыходу 
на пасаду працавала 
камісарам ЕС па бюджэце і 
фінансавым планаванні.

Цікавы дадатак — 
мова: чалавек, што 
«парваў» выбарцаў 
яшчэ да старту кампаніі, 
не толькі прадстаўляе 
«Белгазпрамбанк», але і 
размаўляе рускай. Што б тут 
сказаў Зянон?

Нарэшце: ступень 
медыятызаванасці цяпер 
такая, што пра ўваход 
у кампанію можна 
абвяшчаць проста праз 
Фэйсбук. На дадзеным 

этапе гэтага хапіла, каб 
трапіць на топавыя пазіцыі 
ва ўсе галоўныя медыя, 
каб набраць велізарную 
колькасць прыхільнікаў, 
каб скалануць сацыяльную 
прастору. Відавочна, тыя, 
хто ладзіў апазіцыйныя 
«праймерыз», каб 
прыцягнуць хаця б якую 
ўвагу да палітычнай 
альтэрнатывы, трохі 
перамудрылі.

Такім чынам, вось ён, 
партрэт чаканняў беларусаў 
у 2020 годзе: рускамоўны 
кіраўнік рускага банка, 
звязанага з «Газпрамам», 
што мякка ўпікае цяперашні 
рэжым. Выглядае, меў 
рацыю Юры Дракахруст: 
«Расія ў галаве», і без 
выразных сімпатый да 
Масквы і сімвалічнай 
належнасці да «рускага 
свету» тут немагчыма 
адбыцца ні ў музыцы, ні ў 
палітыцы. Альтэрнатывы 
— паўпадпольная кар’ера 
Вольскага ці траекторыя 
Пазняка.

Усё вышэй напісанае, 
дарэчы, ёсць і адказам на 
пытанне «зарэгіструюць ці 
не зарэгіструюць».

Я вельмі здзіўлюся, 
калі кандыдат з такой 
электаральнай дынамікай 
будзе дапушчаны ў бюлетэні.

То, магчыма, вышэй 
акрэсленыя высновы 
пра беларусаў — самае 
каштоўнае, што можна 
зрабіць з падзеяў апошняга 
тыдня.

Віктар Марціновіч
budzma.by

Можно строить конспироло-
гические версии, искать руку 
Москвы, Моссада или духа 
Кастуся Калиновского. Но мне 
кажется, что все просто.

Всем, ну практически 
всем безумно надоело жить 
в состоянии непрекра-
щающейся истерики. 
Посевная — бой, уборочная 
— затяжные бои; кругом 
враги, мы в окопах или 
судорожно мечемся — то на 
запад бежим, то на восток, то 
аж до Африки... Никто ни за 
что не отвечает, нигде ничего 
не добиться, и как рожать, и 
как хоронить знает только 
один человек, да и он давно в 
своих мыслях запутался.

Белорусы ведь народ 
степенный, рассудительный 
и дисциплинированный. 
Сказали «Копать!» — будут 
копать. Но даже в нудной, 
монотонной и неблагодарной 
работе они хотят видеть 
смысл. Нельзя ведь как в 
армейских анекдотах: до 
обеда — копать, после обеда 
— закапывать. И так 26 лет. А у 
нас именно так и получилось.

Вот недавно Александр 

Лукашенко во время поездки 
на Витебщину пообещал, 
что за свою следующую 
президентскую каденцию 
доведет, наконец, эту область 
до ума. То есть за четверть 
века не смог, а теперь вдруг 
чудо случится. Помножит 
большой опыт на остатки 
энергии и будет витеблянам 
счастье. Ну, ну... Знаем, 
проходили, уже видели, как 
все будет. У других заберет 
— отдаст Витебщине, увидит, 
что толку ноль, что стало еще 
хуже — раскричится, посадит 
провинившихся, заберет у 
Витебщины и кинется спасать 
Гродненщину.

Ни одно дело этот человек 
не довел до ума. Ни одно 
дело! Все 26 лет командный 
голос вырабатывал.

У меня вообще ощущение, 
что Александр Лукашенко 
смотрит много военных 
фильмов. Отсюда и парад 
во время эпидемии, и 
любовь к раздаче наград 
и званий, и генеральская 
форма на губернаторах, и 
огромное доверие к людям 
в погонах, которые вообще-

то в жизни сами ничего не 
создали и со времен училищ 
привыкли жить на полном 
гособеспечении.

Это ведь так эффектно 
выглядит на экране: 
«Приказы не обсуждаются!», 
«Выполнить любой ценой!», 
«Разобраться по законам 
военного времени!»... А если 
что не так — «Война все 
спишет». И понеслись.

Но мы ведь не в кино, чтобы 
тупо бегать кругами или 
копать от забора и до обеда. 
Дубль раз, дубль два, дубль 
шесть.

В шестой раз Лукашенко 
идет на выборы, чтобы 
опять править этой страной 
бессмысленно и беспощадно! 
Шесть, знаете ли, число с 
большим смыслом. Можно 
раз обмануться, два, три. Но 
чтобы в шестой раз поверить, 
что при Лукашенко жизнь в 
Беларуси, наконец, выйдет 
из состояния скандалов, 
истерик и невроза и войдет 
в нормальное русло, это уже 
точно надо быть пациентом 
платы номер 6. Такие, 
конечно, есть. Но, по всему 
видно, не много.

Ничего хорошего от 
Лукашенко уже никто не ждет, 
никаких надежд и иллюзий не 
питает. В этом смысле власть, 
как и в 1994-м, валяется под 
ногами. И вопрос только в 

том, кто и как ее поднимет. 
Иванов, Петров, Сидоров, 
Бабарыко, Цепкало, Макей, 
— любой человек, который 
пойдет на выборы не для того, 
чтобы приобрести на них 
политический вес, а с ранее 
наработанным багажом, 
имеет хорошие шансы.

Шансы удваиваются, если 
этот человек не орет, не хамит, 
не пугает посадками, не жжет 
пролетарским глаголом и 
примитивизмом.

Шансы утраиваются, если он 
не ищет вокруг себя врагов, а 
ищет друзей.

Шансы умножаются на 
десять, если он видит и 
оценивает мир с точки зрения 

здравого смысла. Просто 
— с точки зрения здравого 
смысла и уважительного 
отношения к людям.

Мы так по этому 
соскучились. Мы так хотим 
нормальной жизни. Мы 
так устали от Швондеров и 
Шариковых. Нам так нужен 
профессор Преображенский.

Но Швондеры всегда 
побеждали, скажете вы. Да, 
они умеют брать глоткой, 
нахрапом и грубой силой. 
Но они не умеют вовремя 
остановиться. И поэтому 
теряют все. ОБЯЗАТЕЛЬНО 
теряют всё.

Светлана Калинкина
belaruspartisan.by

В абсолютно безнадежной ситуации с белорусски-
ми выборами на арену вышли тяжеловесы. Или, 
по крайней мере, люди, которые уже сделали себе 
и карьеру, и имя. Им есть что терять, им есть на что 
жить, им не нужны выборы, чтобы засветиться. 
Что бы это значило?

МЫ ХОТИМ НОРМАЛЬНОЙ ЖИЗНИ
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ПЕРАДВЫБАРНАЯ КАМПАНІЯ ФІНАНСЫ

COVID-19

Але падчас гэтай, ледзь распачатай 
перадвыбарнай кампаніі, кандыдат у 
кандыдаты ў прэзідэнты Беларусі паспеў 
зрабіць тры буйныя памылкі.

Першая. Фактычна аднаасобна 
вызначаючы правілы гульні, Аляксандр 
Лукашэнка хацеў выпіць чару 
папярэдняй кадэнцыі, што называецца, 
да дна. З майго пункту гледжання, гэта 
можна тлумачыць як адкрытую гатовасць 
зрабіць наступныя прэзідэнцкія 
выбары датэрміновымі — і гэта мэсідж 
не столькі нам, беларусам, якіх ён па-
ранейшаму лічыць не суверэнам краіны, 
а яго асабістымі падданымі. Гэты мэсідж 
адрасаваны знешнім гульцам, ад якіх 
ён залежыць. І хоць тады, калі мэсэдж 
гэты быў адпраўлены, аб каронавірусе 
нават кітайскія кажаны не ведалі, 
умовы для перавыбрання дзеючага 
кіраўніка беларускай дзяржавы, з пункту 
гледжання развіцця эканомікі, і тады былі 
не лепшымі. Ціск Расеі не быў накіраваны 
на інкарпарацыю Беларусі (хрэн яна 
цяпер Беларусь змагла б пераварыць); 
яна дамагалася выдалення «любімай 
мазалі», якой даўно ўжо з’яўляецца 
Аляксандр Рыгоравіч. А ўжо цяпер і 
зусім сітуацыя пагоршылася. Увогуле, як 
ужо шмат хто пісаў, пераабрацца колькі-
небудзь праўдападобна становіцца ўсё 
складаней.

Па-другое. Трэба было пераступіць 
праз сябе і змяніць Ярмошыну на 
пасадзе ЦВК. Але Лідзія Міхайлаўна — 
ака"Баршчаварка«) — гэта ўжо амаль 
дыягназ. Ён да яе прывык. Пуцін замяніў 
некалі «чараўніка» Чурава спадарыняй 
Памфілавай з амаль беласнежнай у 
тыя часы рэпутацыяй. Гэта дазволіла 
яму змікшыраваць шмат якія моманты. 
Адпраў Лукашэнку пасля парламенцкіх 
выбараў Ярмошыну на пенсію — і захад 
апладзіраваў бы, і ўнутры краіны многія б 
падумалі, што і сапраўды наступіў разгул 
дэмакратыі. Зараз знаходжанне ЦВК 
у статусе рондаля з дрэнна звараным 
баршчом распаляе і без таго складаную 
сітуацыю.

Трэцяя памылка канчаткова праявіла 
сябе сёння. Здавалася, можна вытруціць 
яшчэ на стадыі ўсходаў насенне 
незадаволенасці, не зарэгістраваўшы 

цэлы натоўп кандыдатаў у кандыдаты ад 
Статкевіча і што з імі. Можна арыштаваць 
і пасадзіць на суткі блогера Ціханоўскага. 
Можна падарваць знутры праймерыз 
«традыцыйнай» апазіцыі — той, што 
«ціха сам з сабою...». Але гэта толькі ў тым 
выпадку, калі ты сапраўды перакананы, 
што народ цябе любіць, што твае 
прыхлябалы сапраўды кажуць табе 
праўду, і калі на самой справе ў краіне 
ўсё добра.

А ў краіне — усё добра?
І першы, і другі Майдан ва Украіне 

ўтварыліся зусім не таму, што гэтага 
захацела «традыцыйная» апазіцыя, 
прадстаўленая (у адрозненне ад нашай) 
у парламенце і г. д. Проста людзей 
задалбала ўлада. І думка пра тое, 
што яшчэ некаторы час прыйдзецца 
трываць гэтую ўладу, якая замінае жыць 
замест таго, каб дапамагаць; трываць 
абыякавасць чыноўнікаў і дэпутатаў, якія 
ўспамінаюць пра грамадзянаў толькі 
напярэдадні выбараў; трываць хлусню, 
якая зліваецца з тэлеэкранаў каналаў, 
што фінансуюцца ўладай і працуюць 
на ўладу... Увогуле, першы Майдан быў 
выкліканы спробай Кучмы пакінуць у 
якасці пераемніка Віктара Януковіча.

Другі Майдан справакавала глупства 
таго ж Януковіча, які палічыў, што 
ўкраінцы — быдла, якіх улада можа 
весці туды, куды хоча яна, а не яны. 
Разварот ад Еўропы да Расеі на поўным 
разгоне ўрадавага картэжу справакаваў 
дзеянне «падушкі бяспекі» — той самы 
«Еўрамайдан», «рэвалюцыю годнасці». 
І гэтая «падушка бяспекі» задушыла 
дзейную ўкраінскую ўладу.

Прыбраўшы з бюлетэняў усіх 
радыкалаў, Ярмошына не прыбрала 
прычыну незадаволенасці. Улада 
сапраўды дастала ўсіх. І сённяшні 
мітынг, у які ператварыўся руцінны збор 
подпісаў каля Камароўкі — сведчанне 
таго, што наперадзе нас можа чакаць 
нешта значна больш масавае, чым 
зімовая Плошча 2010 года. І значна 
больш жорсткае — але на гэты раз з 
абодвух бакоў...

(скарочана)
Аляксандр Фядута

belsat.eu

Ён наагул шмат памылак зрабіў — і не дзіўна: дваццаць пяць 
гадоў цябе ніхто не смее паправіць, паказаць табе, нават 
намякнуць, што ты чагосьці не ведаеш. Усе, хто мог гэта рабіць, 
былі выдушаныя ім жа самім з улады ў першыя паўтара 
гады, прычым настолькі эфектыўна, што астатнія самі ж і 
перакаваліся на ўсім скаку — абы ацалець.

Долговая политика пошла вспять
Согласно программе управления 

государственными финансами до 
2025 года, через пять лет при условии 
увеличения ВВП до 100 млрд долларов 
«предполагается снижение уровня 
государственного долга относительно 
ВВП до 25 процентов».

По иронии судьбы программа 
управления государственными финансами 
была утверждена 12 марта, а утром того же 
дня белорусы узнали о том, что Всемирная 
организация здравоохранения объявила 
пандемию коронавируса. Пандемия 
вызвала глобальный кризис, и сейчас 
белорусские власти думают уже не о 
снижении, а о вынужденном увеличении 
государственного долга.

На 1,2 млрд рублей планируется 
увеличить внутренний госдолг из-
за предоставления госгарантий 
для кредитования наиболее 
пострадавших предприятий. Кроме 
этого, власти ведут переговоры о 
привлечении внешних заимствований 
на сумму до 3 млрд долларов и уже 
направили соответствующие запросы 
в международные финансовые 
организации.

В том числе 900 млн долларов 
правительство рассчитывает привлечь 
у Международного валютного фонда, 
до 1 млрд долларов — у Европейского 
банка реконструкции и развития. 
Также правительство запросило 
финансирование у Всемирного банка, 
Европейского инвестиционного банка, а 
также пытается искать деньги на Востоке.

…В общем, практически ко всем 
финансовым институтам, у которых можно 
просить деньги, Беларусь уже обратилась.

Дадут ли Беларуси денег? Зависит от 
МВФ

В минувшую пятницу Всемирный 
банк сообщил, что одобрил выделение 
Беларуси 90 млн евро. Но это помощь под 
конкретные нужды белорусской системы 
здравоохранения, чтобы бороться с 
пандемией. 

«Я могу подтвердить, что мы получили 
белорусский запрос для получения 
средств в рамках инструмента быстрого 
финансирования. МВФ ведет переговоры 
с белорусскими властями, оценивает 

ситуацию и политику властей Беларуси», 
— сказал в минувший четверг директор 
департамента коммуникаций МВФ 
Джерри Райс во время видеобрифинга в 
Вашингтоне, отвечая на вопрос БелаПАН.

При этом не факт, что переговоры 
с МВФ окажутся на этот раз легкими. 
Старший постоянный представитель МВФ 
по региону Центральной и Восточной 
Европы Надим Илахи в минувший 
четверг сообщил, что существуют некие 
рекомендации фонда белорусским 
властям в части фискальной политики.

«Мы находимся в фазе дискуссий 
с белорусскими властями. Я не могу 
сейчас сказать больше», — отметил 
Илахи, отвечая в минувший четверг 
на вопросы БелаПАН в ходе вебинара, 
организованного Исследовательским 
центром ИПМ и Фондом Конрада 
Аденауэра. 

…Белорусские аналитики считают, 
что от решения МВФ будет зависеть 
и поведение других международных 
организаций, к которым за деньгами 
обратилось белорусское правительство.

«На Западе большое значение 
имеет решение МВФ, который 
проводит детальную оценку политики 
экономических властей для принятия 
решения о выделении средств. Поэтому 
можно предположить, что Всемирный 
банк, а также европейские кредиторы 
будут принимать решение о финансовой 
поддержке Беларуси с учетом позиции 
валютного фонда», — предположил в 
комментарии для БелаПАН старший 
аналитик «Альпари» Вадим Иосуб.

Он считает, что МВФ может как 
предоставить помощь Беларуси (в связи 
с коронакризисом), так и нет (из-за 
невыполнения всех рекомендаций ВОЗ).

«Негласное правило также заключается 
в том, что валютный фонд обычно не 
предоставляет финансирование странам 
в период избирательной кампании», — 
отмечает Иосуб.

По его мнению, если в период 
избирательной кампании внешняя 
поддержка в Беларусь не поступит, то на 
фискальной политике это не скажется…

(скарочана)
Дмитрий Заяц

«Белапан»

ТРЭЦЯЯ ПАМЫЛКА 
ЛУКАШЭНКІ

КАК ВЛАСТИ БЕЛАРУСИ 
СПАСАЮТ КАЗНУ

Еще в январе власти планировали сокращение госдолга, но 
ситуация за последние месяцы круто изменилась, и теперь 
государство ведет переговоры, которые приведут к росту 
госдолга. Иного пути, чтобы избежать радикального секвестра 
бюджета, практически не осталось.

Глава облздрава Михаил Вишневецкий 
заявил, что с 1 апреля по 12 мая в 
Витебской области выписали более 5400 
пациентов, вылеченных от пневмонии. 
К работе вернулись 308 медиков, 
перенесших коронавирусную инфекцию. 
Примечательно, что ранее облздрав 
сообщал, что по состоянию на 11 мая 
20% медработников, инфицированных 
коронавирусом, выздоровели, в том числе 
и от пневмоний, и приступили к работе.

TUT.BY подсчитал, что при таком 
раскладе выходит, что всего за период 
распространения инфекции в стране 
на Витебщине коронавирусом были 
инфицированы более полутора тысяч 
медиков.

Эти цифры очень впечатлили интернет-

пользователей. И заставили поставить 
под сомнение цифры по остальным 
заболевшим. «Очень интересная 
статистика. Можно даже посчитать: 
Выздоровело 5400 пациентов и 300 врачей 
— т.е. примерно 18 пациентов на 1 врача... 
Но тогда если заболело 1500 врачей — 
пациентов получается 27 000! И это только 
по Витебщине! Как-то не совпадает с 
официальной статистикой», — отмечают 
комментаторы на дискуссионной 
площадке talks.by.

«Тут либо тесты в основном только 
медикам делают, либо «кто-то урот», — 
заключают другие.

«А как не заразится, если средств 
индивидуальной защиты в первое 
время просто не было и постоянно 

контактировали с больными?»
«Врачей и номенклатуру не спрячешь. 

А одиноких стариков можно не считать, 
с остальными по-разному. А сколько 
вообще не выявленных», — уверены 
комментаторы.

Некоторые же подсчитали, что при таком 
раскладе в больницах должны быть только 
медики и члены их семей.

«В семье минимум 3-4 человека. Каждый 
медик (1500), если не жил в больнице 
или гостинице отдельно от семьи, мог 
заразить близких. Получается, что почти 
все заразившиеся (4500) в Витебской 
области — это семьи медиков?» — ставят 
некоторые под сомнение цифры.

«Плохо только, что не все знают это. 
Пожилой народ в основном берёт 
информацию из БТ, а там сами знаете, как 
показывают проблему, как будто её и нет. 
Автобусы переполненные стариками и 
старухами с корзинками и авоськами, да 

ещё в часы-пик. И не все в масках даже. 
Как до них донести, чтобы берегли себя и 
окружающих?»

Многие же комментаторы высказали 
возмущение работой Минздрава.

«Огромная цифра инфицированных 
медработников области — это позор 
Минздраву!»

«Когда Караник ответит на вопрос, 
почему в Беларуси медиков среди умерших 
больше, чем в других странах? Это вызвано 
отсутствием защитных средств у врачей 
Беларуси? Тогда вопрос, почему министр 
еще на своем месте? Или это объясняется 
манипулированием цифрами умерших? 
Тогда это тоже вопрос к Минздраву».

«Беспечность наших врачей лишь 
в одном — выбрали профессию, не 
учитывая уровень зарплаты и отношение 
государства».

(скарочана)
gazetaby.com

На Витебщине около полутора тысяч медиков были инфи-
цированы коронавирусом. Официальные данные по врачам 
заставили засомневаться в других цифрах по заболевшим.

«ВСЯ ОФИЦИАЛЬНАЯ СТАТИСТИКА ПО 
КОРОНАВИРУСУ СЫПЛЕТСЯ…»


